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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 15. december 2011
stillet følgende spørgsmål nr. 159 (alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Joa-
chim B. Olsen (LA).

Spørgsmål nr. 159:
”Vil ministeren oplyse, hvorvidt en eventuel indførelse af differentieret behand-
lingsgaranti samlet set vil føre til dyrere behandlinger, idet der flyttes behand-
linger tilbage til de offentlige hospitaler?”

Svar:
Jeg kan ikke anerkende den præmis, der ligger i spørgsmålet, nemlig at det vil 
være dyrere at behandle de pågældende patienter på offentlige frem for på 
private sygehuse. Det er alt for forenklet at sammenligne de private takster 
med de offentlige sygehuses DRG-takster.

De offentlige sygehuses takster belastes således bl.a. af omkostninger til ud-
dannelse, forskning, akutte funktioner m.m. Men sygehusene skal ikke uddan-
ne flere, forske mere eller have flere akutte vagtberedskaber, selvom de be-
handler marginalt flere elektive patienter, der evt. overflyttes fra privathospita-
lerne. Man kan derfor ikke – som spørgsmålet forudsætter – gå ud fra, at de 
marginale udgifter ved et antal ekstra elektive patienter i det offentlige syge-
husvæsen vil være på niveau med DRG-taksten. 

Med venlig hilsen
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